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 PROTOKÓŁ Nr 7/2016 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej,       

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 27 czerwca 2016 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 10.55. 

Prowadzący posiedzenie: JERZY CHILKIEWICZ – Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

- PAC JERZY 

- PUCHALSKI JAN WALENTY 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR  

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

- KIRYLUK MIKOŁAJ 

- KOWALCZUK JAN 

- CAR MIKOŁAJ 

- TKACZUK LUCYNA 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

- BOROWSKI ANDRZEJ 

- GAŁUSZEWSKI WALENTY 

- OLSZEWSKI STANISŁAW 

- ONACIK JERZY 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

 

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

Na początek Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

JERZY CHILKIEWICZ powitał wszystkich obecnych i przedstawił następujący porządek 

posiedzenia: 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na XVI Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 29 

czerwca 2016 r.: 

a) Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu 

Gminy Bielsk Podlaski za 2015 rok i I kwartał 2016 r.; 

b) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
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sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2015 rok; 

c) Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski absolutorium za 2015 

rok; 

d) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2016-2023; 

e) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok; 

f) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu; 

g) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków; 

h) Projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Bielsk Podlaski; 

i) Projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami. 

j) Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenie wysokości stawki tej opłaty. 

k) Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

l) Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

ł) Projekt uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

m) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości od 

osoby fizycznej na rzecz Gminy Bielsk Podlaski. 

n) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy Bielsk Podlaski. 

2. Sprawy bieżące. 

 

Do pkt 1a) 

Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu 

Gminy Bielsk Podlaski za 2015 rok i I kwartał 2016 r, stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 

Uzgodniono, że na sesji Rady Gminy informacja zostanie odczytana przez radnego 

STANISŁAWA OLSZEWSKIEGO, który jednocześnie pełni funkcję Prezesa Zarządu  

Oddziału Gminnego Związku OSP RP w Bielsku Podlaskim. 
 Radni nie zgłosili pytań i uwag, a przedłożoną informację zaopiniowali pozytywnie. 
 

Do pkt 1b) 
 Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2015 rok, 

stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu.  

 Uwag i pytań nie zgłoszono. 

  Sprawozdanie radni zaopiniowali pozytywnie.  

 

Do pkt 1c)  
Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski absolutorium za 

2015 rok, stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. Radny JERZY CHILKIEWICZ poinformował, 

że do projektu uchwały dołączono pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy 

absolutorium.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.   

Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie. 
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Do pkt 1d)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2016-2023 - stanowi Załącznik Nr 8 do 

protokołu.  

 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2016 rok - 

stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA, podczas omawiania wniosku, przekazała aktualne 

informacje dot. prowadzonych postępowań przetargowych.: 

- Przebudowa drogi Pietrzykowo-Szastały-Szkółka Grabowiec: przetarg wygrała firma 

MAKSBUD z Bielska Podlaskiego, a wcześniej zakładany w budżecie koszt inwestycji został 

w wyniku przetargu zmniejszony o 1,5 mln zł. Wskutek tego procentowo zmieni się kwota 

dofinansowania, a zaoszczędzone środki zostaną wykorzystane na realizację kolejnych zadań. 

O rozstrzygnięciach przetargu jest informowany Wojewoda Podlaski. 

- Przebudowa drogi powiatowej Piliki-Pietrzykowo-Bolesty-Skrzypki Duże-Skrzypki Małe-

Truski: przetarg również wygrał MAKSBUD, a ponieważ osiągnięta cena jest niższa od 

wcześniej przewidywanej, więc podobnie jak w przypadku wcześniej omawianej inwestycji, 

zmniejszy się kwota dofinansowania; 

- Przetarg na odbiór odpadów z posesji mieszkańców gminy wygrała firma MPO Białystok, 

która przejmie to zadanie z dniem 1 lipca 2016 r. a tym samym zastąpi firmę ASTWA. Pani 

Wójt poinformowała, że  aktualnie są rozwożone i wymieniane pojemniki na odpady.  

Zaapelowała jednocześnie o zgłaszanie do Urzędu Gminy wszystkich przypadków 

nieprawidłowości przy realizacji tego zadania. 

- Budowa rowów do odprowadzania wód powierzchniowych (m.in. Mokre, Truski, 

Brześcianka). Zadanie jest realizowane wskutek zgłoszeń mieszkańców. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK wracając do tematu związanego z gospodarką 

odpadami, poinformował, że mieszkańcy zarzucają firmie odbierającej odpady, że mimo 

obowiązującej segregacji, zbiera do jednego samochodu posegregowane przez mieszkańców 

śmieci. Wyjaśnił, że samochód, do którego są wrzucane odpady, jest wyposażony w 2 odrębne 

komory, które umożliwiają odbiór posegregowanych odpadów nie mieszając ich. Dzięki temu 

jest możliwy odbiór posegregowanych odpadów  w jednym terminie. Pan Wójt poinformował 

również, że jeśli zachodzi taka potrzeba, można zamówić na posesję dodatkowe pojemniki. 

 Radny JAN KOWALCZUK zwrócił uwagę, że nadal niektórzy mieszkańcy nie posiadają na 

swoich posesjach pojemników na odpady i nie płacą za odbiór śmieci. Zdaniem radnego takie 

przypadki powinny być zgłaszane do Urzędu Gminy przez sołtysów. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA przyznała, że rzeczywiście mogą być takie sytuacje, ale 

również może się zdarzyć, że właściciel nieruchomości jest mieszkańcem Bielska Podlaskiego i 

płaci za odbiór odpadów wytworzonych w miejscu zamieszkania w mieście oraz za odpady 

przywiezione ze wsi, jeśli tam dana osoba rzadziej przebywa.   

Radny MIKOŁAJ CAR nawiązał do obniżenia kosztów inwestycji w wyniku przetargu. 

Zauważył, że jeśli projekt jest źle zrobiony, to obniżenie ceny w przetargu nic nie daje, 

ponieważ w trakcie realizacji inwestycji należy ciągle wprowadzać jakieś zmiany. Kto miał na 

swoim terenie taką inwestycję, doskonale rozumie ten problem. 

Pani Wójt przyznała, że zawsze pojawiają się do wykonania jakieś dodatkowe prace, pomimo, 

że projekt wcześniej jest konsultowany z sołtysem i mieszkańcami. Dodała, że w Knorydach, 

które radny z pewnością miał na myśli, dodatkowe prace, jakie należało wykonać zostały 

wykonane. Pani Wójt przekazała również swoje spostrzeżenia co do budowy rowów 

odprowadzających wodę. Takie zadania są wykonywane po wyrażeniu zgody przez 

mieszkańców, a jeśli ktoś taką zgodę wycofa, wówczas inwestycja nie może być realizowana. 
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Podała taki przykład występujący na terenie Gminy. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI powiedział, że mieszkańcy zgłaszają potrzebę położenia 

nakładki asfaltowej na drodze we wsi Bolesty w ramach realizowanej przez Powiat Bielski 

przebudowy drogi na odcinku Piliki-Truski o długości 500 m. Pokruszony asfalt utrudnia 

poruszanie się po drodze. Dodał, że rozmawiał w tej sprawie z Dyrektorem Powiatowego 

Zarządu Dróg, który poinformował o możliwości wykonania z zaoszczędzonych środków, jeśli 

gmina wyrazi na to zgodę.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA przypomniała, że jest to droga powiatowa, której przebudowa 

na odcinku przebiegającym przez gminę jest współfinansowana z budżetu gminy. Pani Wójt 

podkreśliła, że zawsze gmina wyraża zgodę na współfinansowanie takich inwestycji. Wyraziła 

jednak zdziwienie, dlaczego mieszkańcy zabiegają o nakładkę asfaltową tylko na odcinku 500 

metrów, co może spowodować niezadowolenie części mieszkańców, a w konsekwencji podział 

wsi i niepotrzebny konflikt. Jako przykład podała wieś Rajsk. Powiedziała, że w tej sprawie 

Powiat powinien złożyć do Urzędu Gminy oficjalne zgłoszenie. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zasugerował, że na terenie gminy może być więcej 

odcinków dróg z jedną warstwą asfaltu. Pani Wójt potwierdziła to spostrzeżenie, dodała, że 

droga w Bolestach była budowana dawno, podobnie jak w Knorozach, czy Dubiażynie. 

Przypomniała, że jak była przygotowywana dokumentacja przewidująca dwie warstwy asfaltu, 

wówczas pojawiały się głosy przeciwne twierdzące, że spowoduje to zwiększenie kosztów 

inwestycji. W tej chwili na inwestycjach drogowych realizowanych przez gminę są wylewane 

dwie warstwy asfaltu, ponieważ jest więcej użytkowników dróg, przybywa coraz więcej 

ciężkich pojazdów, które niszczą nawierzchnię dróg. Jako przykład podała zniszczoną 

nawierzchnię drogi do RSP w Krzywej podczas budowy biogazowni. Wyraziła również swoje 

zadowolenie z faktu przyznania dofinansowania do inwestycji i budowy drogi m.in. 

mieszkańcom Skrzypek, którzy tak bardzo tej drogi potrzebują. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI powiedział, że mieszkańcy Skrzypek oczekiwali 

również budowy drogi do Grabowca. RAISA RAJECKA przypomniała, że ten odcinek miał 

być wykonany przy okazji budowy wiatraków. 

Radny JERZY ONACIK powiedział o niewłaściwym użytkowaniu drogi w Augustowie 

podczas wywożenia kopalin. Maksymalnie samochody mogą jechać z obciążeniem 30 ton, a w 

rzeczywistości przewożony jest ładunek o wadze 45 ton. Dobry samochód taki ciężar 

wytrzyma, natomiast droga jest niszczona. 

 Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zapytał, kto powinien naprawiać uszkodzone mostki 

(przepusty) ? Wyjaśnił, że chodzi o przepusty w Pietrzykowie i Szastałach. 

Kierownik Referatu IGK - WŁODZIMIERZ PARFIENIUK, który w międzyczasie przyszedł 

na posiedzenie Komisji, poinformował, że takie uszkodzenia są naprawiane przy okazji 

przeprowadzanych remontów dróg. Natomiast po zakończeniu inwestycji każdy użytkownik 

powinien sam dbać o swój wjazd na posesję. 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt 

uchwały. 

  

Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy dot. wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu (na dofinansowanie przebudowy dróg 

powiatowych) - stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. Pani Wójt odczytała pismo 

Powiatowego Zarządu Dróg, którego kopię radni otrzymali łącznie z projektem uchwały, w 

którym Powiat prosi o zabezpieczenie w budżecie gminy środków w wys. 75.250 zł na 

modernizację drogi powiatowej na odcinku Krzywa – do granicy administracyjnej powiatu. 

Realizacja tego zadania była uzgodniona podczas konstruowania budżetu na 2016 rok, ale 

omyłkowo nie została ujęta w piśmie dot. współfinansowania powiatowych inwestycji 

drogowych. Pani Wójt poinformowała również, że w wyniku przetargu na przebudowę drogi 

powiatowej Piliki-Pietrzykowo-Bolesty-Skrzypki-Truski, koszt inwestycji w części 
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finansowanej z budżetu gminy zmniejszył się o 300 tys. zł. 

Na prośbę radnego JERZEGO ONACIKA, Pani Wójt poinformowała, że droga z Bielska do 

Hryniewicz Dużych zostanie wykonana do końca października 2016 r. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag. Dyskusję zakończono. 

 

Do pkt 1g)  
Wniosek Wójta Gminy dot. zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków - stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. Wniosek 

przedstawiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Omówiła tabelę A zawierającą porównanie cen 

za wodę dotychczasowych oraz nowych proponowanych w projekcie uchwały. Zwróciła uwagę 

na propozycję podwyższenia stawki opłaty abonamentowej z 2,80 zł na 3,00 zł (+8% VAT). 

Następnie omówiła tabelę B z porównaniem cen za odprowadzanie ścieków. Poinformowała o 

propozycji wprowadzenia opłaty abonamentowej w wys. 5,00 zł (+8% VAT), której dotychczas 

nie było. Propozycje tę uzasadniła wysokimi kosztami naprawy urządzeń kanalizacji sanitarnej. 

Podkreśliła, że gminy nie stać na nieodpłatne porządkowanie kanalizacji i częstą wymianę 

pomp, jakie przepalają się z powodu wrzucanych do kanalizacji mopów, szmat, padłych kur i 

innych przedmiotów, które w kanalizacji nie powinny się znaleźć. Podkreśliła, że mieszkańcy 

korzystający z kanalizacji powinni dbać o właściwe jej użytkowanie. Najgorsza sytuacja w tym 

zakresie jest w Widowie, natomiast poprawiła się w Parcewie. Pani Wójt odczytała też stawki 

opłat obowiązujące w pozostałych gminach powiatu bielskiego. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI przyznał, że 

mieszkańcy nie szanują i nie zawsze potrafią właściwie korzystać z kanalizacji, a do jej 

utrzymania  gmina dopłaca 2/3 kosztów. Zwrócił uwagę, że powstaje coraz więcej studni 

głębinowych, mieszkańcy mają własne hydrofory. W konsekwencji ścieki są odprowadzane, ale 

opłata nie jest uiszczana, bo nie jest wykazywany pobór wody. W związku z tym należy 

rozważyć, czy w takiej sytuacji, jeśli wskazanie poboru wody jest niskie, można użytkownika 

obciążyć opłatą za odprowadzanie ścieków. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, 

ze kwestia ta podlega uzgodnieniu z radcą prawnym.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, projekt uchwały radni zaopiniowali jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1h)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. 

Wniosek przedstawił Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK. Poinformował, że zgodnie 

z obowiązującymi przepisami, wszystkie tzw. „uchwały śmieciowe” przyjęte przez Radę 

Gminy przed lutym 2015 roku, tracą ważność na mocy ustawy ze stycznia 2015 r. zmieniającej 

ustawę o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zgodnie z którą uchwały przyjęte na 

podstawie przepisów przed zmianą, zachowały swoją moc na okres nie dłuższy niż 18 m-cy od 

dnia wejścia w życie ustawy. W związku z tym na najbliższą sesję Rady Gminy został 

przygotowany pakiet projektów uchwał regulujących gospodarkę odpadami komunalnymi. 

Niektóre proponowane zmiany mają charakter kosmetyczny, m.in. dot. odbioru zużytych opon 

samochodowych. Dodał, że projekt regulaminu utrzymania czystości został pozytywnie 

zaopiniowany przez Inspektora Sanitarnego. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1i)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi Załącznik Nr 13 do 

protokołu. Wniosek omówił Zastępca Wójta – ANATOL FILIPIUK.  
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Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali  pozytywnie. 

 

Do pkt 1j)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie wysokości stawki tej opłaty, 

stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu. Wniosek omówił Zastępca Wójta – ANATOL 

FILIPIUK.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali  pozytywnie. 

 

Do pkt 1k)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi Załącznik Nr 15 do 

protokołu. Wniosek omówił Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali  pozytywnie. 

 

Do pkt 1 l)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi Załącznik Nr 16 do 

protokołu. Wniosek omówiła Wójt Gminy – RAISA RAJECKA. Powiedziała, że przyjmując 

uchwałę w 2012 roku uchwalono terminy przyjmowania opłat za wywóz śmieci w takich 

terminach, aby nie pokrywały się z terminami płatności podatków, zakładając, że w tym samym 

czasie nie wszystkich mieszkańców będzie stać na opłacenie obu należności. Okazało się, że nie 

jest to rozwiązanie doskonałe, a i tak nie wszyscy mieszkańcy wywiązują się z tego obowiązku. 

Są duże zaległości w opłatach, a nie płacą nawet ci, których sytuacja materialna jest dobra. Pani 

Wójt powiedziała, że przedłożony projekt uchwały co prawda przewiduje dotychczas 

obowiązujące terminy płatności, ale ze strony sołtysów pojawia się coraz więcej próśb o 

stworzenie możliwości pobierania opłat za śmieci w tych samych terminach, co podatki. 

Zwróciła się do radnych o opinię w tej sprawie. 

Radny JERZY ONACIK przychylił się do propozycji zmiany terminów płatności i 

umożliwienia pobierania opłat za śmieci łącznie z podatkami. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Komunalnej – JERZY CHILKIEWICZ 

stwierdził, że mieszkańcy, którzy dotychczas nie płacili, dalej nie będą płacić bez względu na 

to, jakie terminy zostaną wprowadzone. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zaproponował 

przeprowadzenie głosowania. Prowadzący posiedzenie JERZY CHILKIEWICZ zapytał więc, 

kto jest za wprowadzeniem terminów płatności za odbiór odpadów komunalnych. 

W głosowaniu jawnym większością głosów radni opowiedzieli się za wyznaczeniem terminów 

uiszczania opłat za śmieci takich samych, jakie obowiązują przy opłacaniu podatków. (15 

obecnych radnych, 13 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, Przewodniczący RG nie będący 

członkiem żadnej komisji nie brał udziału w głosowaniu). 

 W związku z wynikiem głosowania, ustalono, że projekt uchwały zostanie poprawiony i 

przekazany radnym w dniu sesji. 

Radny JERZY ONACIK zgłosił niedogodności organizacyjne w banku w czasie, gdy sołtysi 

rozliczają się z pobranych od mieszkańców płatności. Czas oczekiwania na załatwienie 

przeciąga się często do dwóch godzin.  

Pani Wójt  stwierdziła, że w czasie rozliczania się sołtysów z pobranych pieniędzy w banku 

powinny być czynne dodatkowe okienka lub wydzielone jedno przeznaczone tylko do 

rozliczania sołtysów. Taką sugestię można przekazać Dyrektorowi Banku Spółdzielczego.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali  pozytywnie. 

 

Do pkt 1 ł)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie poboru opłaty za 
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gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

wysokości wynagrodzenia za inkaso, stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. Zastępca Wójta 

Gminy – ANATOL FILIPIUK zwrócił uwagę na treść § 4 projektu uchwały, w którym  

sprecyzowano termin płatności dla inkasentów „do trzeciego dnia roboczego” następującego po 

terminach płatności opłaty. W poprzedniej uchwale nie było słowa „roboczego”. Dodał, że 

wynagrodzenie za inkaso nie uległo zmianie i wynosi 7% od zainkasowanych należności. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali  pozytywnie. 

 

Do pkt 1m)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie nieruchomości od osoby fizycznej na rzecz Gminy Bielsk Podlaski, 

stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu. Wniosek omówiła Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

wyjaśniając, że przekazanie Gminie nieruchomości umożliwi poszerzenie drogi gminnej w 

Ploskach do 9 metrów, a koszty związane z darowizną poniesie darczyńca. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1n)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw 

Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu. Wniosek omówiła Wójt Gminy 

– RAISA RAJECKA. Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy ANATOLA GRZEGORZA 

TYMIŃSKIEGO wyjaśniła, że wszystkie statuty sołectw można przyjąć jedną uchwałą. 

Poinformowała również o wynikach przeprowadzonych konsultacji, zwłaszcza o wprowadzeniu 

zapisu dotyczącego składu rady sołeckiej  w liczbie od 3 do 5 osób. Wyjaśniła, że na zebraniach 

wiejskich zwołanych w celu przeprowadzenia wyborów sołtysa i rady sołeckiej, czasami z 

powodu zbyt małej liczby obecnych mieszkańców trudno było wybrać pięcio- lub 

sześcioosobową radę sołecką, stąd proponuje się zapis o możliwości wyboru rady sołeckiej w 

mniejszym 3-osobowym składzie. 

Radni nie zgłosili innych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 3) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że łącznie z materiałami sesyjnymi radni 

otrzymali kopię pisma Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej zawierającego 

propozycję przystąpienia samorządu Gminy Bielsk Podlaski do tego Związku (Załącznik Nr 20 

do protokołu). Pani Wójt zwróciła się do radnych o rozważenie tej propozycji, która dla gminy 

może  być korzystna. Zachęciła do obejrzenia strony internetowej Związku, aby zapoznać się z 

jego działalnością. Zaproponowała, aby do dyskusji na ten temat wrócić na posiedzeniu 

Komisji w sierpniu br. 

- Radni zapoznali się również z treścią pisma Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim (Załącznik Nr 21 do protokołu) zawierającego prośbę o 

finansowe wsparcie szpitala na remont i modernizację bloku „C” szpitala. Pani Wójt 

stwierdziła, że takiego wsparcia należy udzielić, bo szpital zmienia się na lepsze, przy czym 

kwota proponowanej przez szpital dotacji może ulec zmniejszeniu po rozstrzygnięciu przetargu 

na remont.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI poparł sugestię Pani Wójt 

podkreślając ogromne zaangażowanie Pani Dyrektor szpitala w rozwój placówki i poprawę 

warunków lokalowych. Pozostali radni również wyrazili pozytywną opinię w tej sprawie. 

Uzgodniono, że dyrekcji szpitala zostanie przekazana wstępna informacja o pozytywnej opinii 

komisji, a przekazanie dotacji zostanie załatwione od strony formalnej na sesji sierpniowej. 

Radni wyrazili również zgodę na wprowadzenie tej zmiany w budżecie gminy na najbliższej 

sesji Rady Gminy, jeśli będzie taka potrzeba ze strony szpitala. 

- Radny JERZY ONACIK stwierdził, że jest potrzeba przeprowadzenia remontu Sali 
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konferencyjnej Urzędu Gminy i wykonania węzła sanitarnego, aby udostępnić interesantom 

toalety. Dyskutowano o dostępności toalet dla osób przychodzących spoza urzędu.  

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała o skierowanym do Rady Gminy piśmie 

przedstawicieli społecznego komitetu budowy pomnika poświęconego pamięci Józefa 

Stalewskiego ps. „Wenera” z prośbą o podjęcie uchwały w tej sprawie. Pani Wójt dodała, że 

chodzi o upamiętnienie żołnierza wojny 1920 r., żołnierza AK i NZW rozstrzelanego w 1946 

roku w więzieniu w Białymstoku.  Pomnik ma być usytuowany na prywatnej działce we wsi 

Nałogi. Wnioskodawcy nie informują w tym piśmie, z jakich funduszy będzie sfinansowana 

budowa pomnika, kto będzie jego fundatorem i w jaki sposób zostanie wydzielony teren, aby 

pomnik był dostępny dla wszystkich. Radca prawny przygotuje pismo z prośbą o udzielenie 

odpowiedzi na te pytania, po czym Rada Gminy będzie mogła podjąć stosowną decyzję w tej 

sprawie.  

- Pani Wójt poinformowała o rozstrzygnięciu plebiscytu „Gazety Współczesnej” na najlepszego 

Sołtysa, w którym pierwsze miejsce zajęła Lucyna Tkaczuk – sołtys sołectwa Ogrodniki, a 

kolejne Alina Korszak – sołtys sołectwa Haćki. Do plebiscytu, z całego województwa 

podlaskiego zgłosiło się tylko 18 kandydatów. Każdy z nich prezentował w krótkiej informacji 

swoją charakterystykę i osiągnięcia. Poinformowała również, że na najbliższą sesję swoją 

obecność zapowiedziała mieszkanka Haciek Walentyna Sz., aby poruszyć temat budowy drogi 

do bloków we wsi Haćki. RAISA RAJECKA poinformowała radnych, że ten odcinek drogi 

zostanie wyremontowany, jeśli gmina otrzyma dofinansowanie z PROW-u na drogę Haćki-

Rajsk. Na prośbę radnego JANA WALENTEGO PUCHALSKIEGO, poinformowała, że w 

dalszym ciągu nie ma informacji o dofinansowaniu do kolektorów słonecznych, natomiast 

prowadzone są działania związane z utylizacją  eternitu. Przetarg na jego usuwanie wygrał 

„STALBUD” z Bielska Podlaskiego, w związku z tym w najbliższym czasie będą prowadzone 

prace w świetlicach, w których zaplanowano wymianę dachu. Na prośbę radnego JERZEGO 

ONACIKA Pani Wójt opowiedziała o zasadach organizowania jubileuszy pożycia 

małżeńskiego. Jubileusz 50-lecia jest organizowany w Gminie co roku, a od 2010 roku 

zapraszane są również pary obchodzące Jubileusz 60-lecia. w 2016 roku jedna para obchodziła 

70-lecie. Radny poruszył ten temat, ponieważ dowiedział się o mieszkańcach z długim ponad 

50-letnim stażem małżeńskim, przy czym nie jest to okrągła rocznica. 

- Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych – MONIKA TEREBUN zgłosiła 

wniosek o organizowanie  wspólnych posiedzeń komisji, ponieważ łatwiej jest dyskutować o 

ważnych dla gminy sprawach, jeśli są obecni wszyscy radni. Przewodniczący Rady Gminy 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że jego zdaniem jest to nie do końca zgodne z 

prawem, ma co do tego wątpliwości i jako odpowiedzialny za organizację pracy Rady Gminy i 

Komisji chciałby, aby w tej sprawie wypowiedział się radca prawny. Przyznał, że co prawda 

statut przewiduje możliwość wspólnych posiedzeń komisji, ale jego zdaniem nie może to być 

regułą. Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że od kilku lat komisje pracowały w 

takiej formie i nikt nie zgłaszał zastrzeżeń. Nie mniej jednak radca prawny sporządzi opinię w 

tej sprawie. Poinformowała również o przygotowaniach do corocznych zawodów sportowo-

pożarniczych, które odbędą się w Augustowie.  

Na zakończenie posiedzenia radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie opowiedzieli się za 

organizowaniem wspólnych posiedzeń komisji. 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym JERZY CHILKIEWICZ o godz. 10.55 

zamknął posiedzenie. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

     Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 
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1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. PAC Jerzy 

 

………………………… 

3. PUCHALSKI Jan Walenty 

  

………………………… 

4. SIEMIENIUK Sławomir 

 

………………………… 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

((Prowadzący posiedzenie)) 

………………………… 

2. CAR Mikołaj 

 

………………………… 

3. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 

4. KOWALCZUK Jan 

 

………………………… 

5. TKACZUK Lucyna ………………………… 

 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TEREBUN Monika 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. BOROWSKI Andrzej 

 

………………………… 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty 

 

………………………… 

4. OLSZEWSKI Stanisław 

 

………………………… 

5. ONACIK Jerzy 

 

……………………….. 

 


